
Skolebestyrelsens årsberetning for skoleåret 2022-2023. 

 

Anden del af skoleåret 2022-2023 er godt i gang. Foråret har meldt sin ankomst, hvilket også 

betyder tid for afholdelse af årsmødet.  

Når man besøger skolen mærker man liv og glæde – der foregår mange spændende aktiviteter på 

kryds og tværs, både i skoletiden og efter skole i SFO’en. 

 

Efter nogle år, som har været præget af Corona samt gentagende nedlukninger, har vi i dette 

skoleår kunne byde en almindelig hverdag velkommen tilbage. 

Dette har betydet, at vi nu igen afholder vores bestyrelsesmøder ved fysisk, hvilket har givet bedre 

kommunikation til møderne samt bedre mulighed for dybde i vores emner.  

 

Skoleåret startede ud med to nye forældrevalgte i bestyrelsen, og i årets løb er der ligeledes 

kommet en ny medarbejderrepræsentant til, da Malene Bundgaard opsagde sin stilling på skolen. 

Vi har i det forgangene år oplevet, at et par forældrevalgte af personlige årsager, har trukket sig fra 

bestyrelsen, hvilket har betydet, at vi har budt et par nye velkommen til. I dag består bestyrelsen 

derfor af 5 forældrevalgte, 2 medarbejderrepræsentanter, viceskoleleder samt skoleleder. 

 

Vores arbejde i skolebestyrelsen består hvert år af nogle faste tilbagevendende punkter. Disse 

punkter er tilsyn og justering af skolens principper. Vi fører en systematisk gennemgang med 

principperne, så de holdes opdateret.  

Derudover kommenterer og godkender vi skolens budget samt kommer med høringssvar til 

kommunen.   

 

Udover de faste punkter på dagsorden, har vi i år haft et fokusområde på fællesskab og trivsel på 

skolen. Dette punkt er et landsdækkende fokuspunkt til skoleområdet, efter de seneste par år med 

nedlukninger og onlineundervisning.  På Østbirk Skole er man ved, at udarbejde et årshjul på flere 

niveauer, som indeholder tilbagevendende begivenheder og traditioner for skolen, som kan skabe 

et større fællesskab, og forhåbentlig endnu bedre trivsel på hele skolen. Bestyrelsen arbejder på, 

hvordan vi bedst muligt kan bidrage, og hjælpe til ved de forskellige begivenheder.  

 

Derudover har vi haft emnet omkring mellemformer på dagsorden det forgangene år. Vi har haft et 

oplæg på vores seneste bestyrelsesmøde, hvor vi er blevet orienteret omkring mellemformer 

generelt samt hvordan, der arbejdes med dette på skolen. 



Vi har ligeledes et forsat arbejde i bestyrelsen omkring forbedringen af skolens udeareal ved 

mellemtrinet og udskolingen, hvor vi ønsker, at søge økonomisk hjælp ved mulige fonde til, at 

realisere skolens ønsker og drømme. 

Jeg opfordrer herigennem også til, at man henvender sig til bestyrelsen, hvis man har kendskab til, 

hvilke eventuelle fonde vi kan søge, eller hvis man har god erfaring i, at udarbejde ansøgninger til 

fonde, da vi så gerne vil modtage hjælp til dette. 

 

Afslutningsvis vil jeg gerne takke de afgående medlemmer for et godt samarbejde samt ønske jer 

alle en rigtig god sommer. 

 

På skolebestyrelsens vegne  

Christina B. Geertsen 

 

 

 


